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[ESPAÑOL]	

17:30h	–	26/04/2017	

Rueda	de	prensa:	Alberto	Montañés	(ESP)	
“Me	 siento	 un	 poco	 raro.	 Supongo	 que	 hasta	 que	 no	 pasen	 unos	 días	 y	 asimile	mi	
retirada	me	 sentiré	así.	Ahora	mismo	es	 como	 si	 acabara	de	perder	un	partido	pero	
sabiendo	que	no	volveré	a	jugar.	En	un	par	de	días	igual	me	lo	creeré.	Todo	tiene	un	
final	y	estos	días	era	el	sitio	y	el	momento	adecuado	para	hacerlo”.	

“Había	preparado	el	torneo	para	intentarlo	hacerlo	lo	mejor	posible	sabiendo	que	era	
el	 último.	 El	 lunes	 me	 salieron	 las	 cosas	 muy	 bien.	 Hoy	 era	 complicado,	 la	 pista	 le	
favorecía	 más	 a	 él.	 En	 ningún	 momento	 pensaba	 que	 el	 partido	 estaba	 perdido.	
Feliciano	me	 ha	 dicho	 cuatro	 cosas	 en	 la	 red	 y	me	 he	 emocionado	 un	 poco.	Me	 ha	
felicitado	 por	 la	 carrera	 que	 he	 hecho	 y	me	 ha	 dicho	 que	 estaba	muy	 contento	 de	
haber	podido	participar	en	mi	retirada”.	

“Miro	hacia	atrás	y	veo	mucho	sacrificio,	muchos	años	viajando,	muchas	cosas	buenas,	
otras		no	tan	buenas.	Aún	así,	si	volviera	a	nacer	lo	volvería	a	hacer,	por	lo	tanto,	todo	
lo	que	me	llevo	es	positivo.	He	hecho	muchos	amigos,	me	siento	querido	por	todos	mis	
compañeros	y	esto	se	agradece.	Todo	me	lo	ha	dado	el	tenis”.	

“Del	 momento	 que	 me	 quedo	 en	 mi	 carrera	 es	 cuando	 gané	 a	 Federer	 en	 las	
semifinales	 de	 Estoril.	 Las	 personas	más	 esenciales	 de	 toda	mi	 carrera	 tenística	 han	
sido	mis	padres.	Sin	ellos	no	hubiera	podido	hacer	nada	de	lo	que	he	hecho.	Ellos	han	
hecho	muchos	esfuerzos	y	han	estado	a	mi	lado”.	

“En	un	par	de	meses	me	voy	a	Sant	Carles	de	 la	Rápita.	Abriremos	una	escuela	en	el	
club	de	tenis	de	mi	hermano.	Enseñaremos	los	valores	que	se	me	han	enseñado	a	mí	y	
que	me	han	hecho	ser	como	son”.	

“Ya	son	16	ediciones	en	el	Godó.	Me	quedo	con	unas	semifinales	que	hice	en	el	2004.	
Jugar	aquí	es	muy	especial,	es	mi	casa	desde	siempre.	Me	siento	querido	por	la	gente”.	

“Este	 año	 querría	 haberlo	 alargado	 pero	 el	 ranking	 no	 me	 ha	 dejado.	 He	 perdido	
posiciones	en	el	último	año	y	no	estaba	dispuesto	a	volver	a	jugar	Challengers	otra	vez.	
Le	comenté	la	retirada	a	Albert	Costa	y	me	apoyó	en	todo	momento”.	



	
	

	

“Ahora	me	toca	disfrutar	de	las	niñas.	Seguro	que	seguiré	viajando	pero	ahora	mismo	
tengo	ganas	de	descansar”.	

“Siempre	 me	 he	 considerado	 un	 jugador	 de	 tierra	 batida.	 Me	 siento	 muy	 cómodo	
jugando	en	ella”.	

“No	me	veo	entrenando	a	un	jugador	profesional.	No	puedo	ni	quiero	sea	quien	sea.	
Sin	embargo,	siempre	es	una	opción	que	está	ahí”.	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	



	
	

	

[CATALÀ]	

17:30h	–	26/04/2017	

Roda	de	premsa:	Albert	Montañés	(ESP)	
“S’ha	acabat,	tinc	una	sensació	rara,	segurament	fins	que	no	passin	uns	dies	ara	mateix	
és	 com	 si	 hagués	 perdut	 un	 partit.	 Segurament	 en	 uns	 dies	 em	 creuré	 que	 ja	 s’ha	
acabat,	però	tot	té	un	final	i	ja	ho	he	dit,	aquest	és	el	lloc	i	el	moment	per	fer-ho”.	

“Havia	preparat	el	torneig	per	poder-ho	fer	el	millor	possible.	Dilluns	em	van	sortir	les	
coses	molt	 bé.	 Avui	 era	molt	 complicat,	 també	 la	 pista	 li	 afavoria	 a	 ell.	 Però	 en	 cap	
moment	mentre	jugava	pensava	que	era	l’últim.		Quan	he	anat	a	donar	la	mà	a	la	xarxa	
si	 que	 he	 pensat	 que	 s’havia	 acabat.	 Ell	 m’ha	 dit	 coses	 i	 m’he	 emocionat.	 A	 partir	
d’aquí,	doncs	ja	esta”.	

“Si	miro	enrere	veig	molt	sacrifici,	molts	anys	viatjant,	moltes	coses	bones	i	d’altres	no	
tan	bones.	Ho	tornaria	a	fer.	Tot	el	que	m’emporto	és	positiu.	He	fet	molts	amics	i	em	
sento	estimat	per	tots	ells”.	

“Són	molts	anys	jugant,	viatjant,	estant	fora	de	casa,	molt	de	temps	guanyant	i	molt	de	
temps	perdent,	ha	passat	de	tot.	Tot	m’ho	ha	donat	el	tennis”.	

“De	la	carrera	em	quedo	amb	la	victòria	de	Federer	a	Estoril	a	 les	semifinals.	 I	de	 les	
persones	especials	que	em	quedo,	doncs,	amb	els	meus	pares,	ells	van	 fer	un	esforç	
per	marxar	de	Sant	Carles	a	Reus,	sempre	estant	al	meu	costat”.	

“D’aquí	 un	 parell	 de	mesos	marxo	 a	 Sant	 Carles.	 Obrim	 una	 escola	 al	 club	 del	meu	
germà	i	intentarem	ajudar	als	nens	a	jugar	a	tennis	i	ensenyar	els	valors	que	m’han	fet	
ser	com	sóc”.	

“Són	16	edicions	al	Godó,	algunes	jugues	bé	i	d’altres	no,	em	quedo	amb	les	semifinals	
que	 vaig	 fer	 al	 2004	 crec.	 Jugar	 aquí	 és	molt	 especial,	 és	 casa	meva	des	de	 sempre.	
Venen	amics	i	família	i	s’agraeix”.	

“Sincerament	 aquest	 any	 ho	 volia	 allargar	 una	mica	més	 però	 el	 rànquing	 no	m’ha	
deixat,	he	perdut	moltes	posicions.	No	tenia	ganes	de	 jugar	challengers	un	altre	cop.	
Vaig	parlar-ho	amb	Albert	Costa	i	li	va	semblar	una	bona	decisió”.	

“El	 que	 vull	 és	oblidar-me	dels	 viatges	 i	 estar	 amb	 les	nenes	que	 tinc,	 tinc	 ganes	de	
descansar,	encara	que	segur	que	ho	trobo	a	faltar”.	

“Feliciano	a	la	xarxa	quan	m’ha	donat	la	mà	m’ha	dit	enhorabona	per	la	carrera	que	he	
fet	i	que	estava	molt	content	de	participar	al	meu	últim	partit”.	



	
	

	

“Sempre	m’he	considerat	un	jugador	de	terra	batuda.	Em	sento	molt	còmode	jugant-
hi”.	

“De	moment	no	em	veig	dins	el	tennis,	entrenant	a	una	altra	persona,	viatjant	amb	un	
altre	jugador.	Més	tard	ja	veurem,	és	una	opció	que	hi	és	i	sempre	pot	sortir	una	bona	
proposta”.	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	



	
	

	

	

[ENGLSIH]	

17:30h	–	26/04/2017		

Press	Conference:	Albert	Montañés	(ESP)	
“It’s	a	weird	feeling.	 It	may	take	a	few	days	for	me	to	realize	what	 just	happened.	Right	now	
it’s	like	I	just	lost	a	match,	knowing	that	I’ll	never	play	again.	In	a	few	days	I	may	be	more	like	
‘wow,	it’s	over’.	I	just	can’t	believe	it	right	now.	I	guess	everything	comes	to	an	end	and	it	was	
the	right	time	and	the	right	place	to	put	an	end	to	my	career.”		

“My	goal	here	was	to	do	my	best.	Things	went	really	well	on	Monday	and	I	wasn’t	expecting	to	
win.	 I	 knew	 today’s	match	would	 be	 difficult,	 but	 I	 did	 the	 best	 I	 could.	 I	 didn’t	 think	 for	 a	
second	that	this	was	my	last	match	until	everything	was	over.”		

“I	have	made	many	sacrifices	throughout	my	career,	I’ve	travelled	a	lot,	sometimes	not	really	
knowing	when	I	would	be	back.	I’m	very	happy	abut	my	career,	I’ve	made	a	lot	of	friends	who	
love	me	and	support	me	no	matter	what.”		

“I	have	been	playing,	travelling,	winning,	losing…	for	so	many	years	I’ve	lost	count.	It	has	been	
incredible,	 tennis	 has	 been	 the	 cornerstone	 of	my	 life.	 I	 am	 grateful	 I	 have	made	 so	many	
friends	who	support	me	and	so	many	people	who	have	believed	in	me.”		

“The	fact	that	this	was	probably	going	to	be	my	last	match	didn’t	affect	me.	I	have	tried	to	get	
back	into	the	match	but	I	never	thought	it	was	the	end,	otherwise	I	would	have	lost	6-0.”	

“I	 remember	my	 victory	 against	 Federer	 in	 the	 semifinals	 of	 Estoril.	 I	 ended	up	winning	 the	
tournament	but	this	is,	for	me,	the	highlight	of	my	career.”		

“I	want	 to	 thank	my	 parents,	 I	 owe	my	 career	 to	 them.	 They	made	many	 sacrifices	 for	me,	
moving	from	San	Carlos	to	Reus	and	later	to	Barcelona.”		

“I’ll	 be	moving	back	 to	 San	Carlos	 in	 two	months	 to	open	a	 tennis	 academy	 in	my	brother’s	
club.	I	want	to	teach	kids	the	values	of	tennis	and	help	them	improve.”		

“I’ve	played	16	editions	of	this	tournament,	a	lot	has	happened…great	things,	bad	things.	My	
favorite	moment	was	when	I	played	the	semifinals	in	2004	I	think,	I’m	not	sure	about	the	year.	
It	has	always	been	great	to	play	in	my	club,	in	front	of	my	friends	and	relatives.”		

“Honestly,	I	wanted	to	keep	playing	but	I	have	dropped	too	many	positions	in	the	rankings	this	
year	and	I	wasn’t	willing	to	play	Futures	again.	 I	 talked	to	Albert	Costa	and	he	supported	me	
unconditionally.	I	never	doubted	I	had	made	the	right	decision.”		

“It’s	 very	 difficult	 to	 travel	 constantly.	 Right	 now	 I	want	 to	 forget	 about	 it	 and	 focus	 on	my	
girls.	I	know	I’ll	miss	my	old	life	but	right	now	I	just	want	to	rest.”		



	
	

	

“Feli	congratulated	me	on	my	career	and	told	me	he	was	honored	to	have	been	a	part	of	my	
last	match.”		

“I	have	always	considered	myself	a	clay	court	player,	I	feel	very	comfortable	playing.	I’m	very	
proud	of	my	stats;	it’s	been	so	many	years	and	I’m	happy	of	my	results.”	

“I	don’t	know	what	I’ll	do	tomorrow.	I’m	definitely	not	going	to	train.	In	any	case,	I	won’t	get	
bored,	there’s	no	room	in	my	life	for	boredom.”		

“Right	now	 I	 can’t	 stop	and	 start	 training	another	player	 in	 two	months,	 and	 start	 travelling	
again.	 I	 certainly	 don’t	 rule	 this	 option	 out	 in	 the	 future,	 there	may	 be	 a	 great	 opportunity	
coming.”				

	

	


